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   Informace z 5. zasedání  
     Sněmu Rady vysokých škol  

konaného 15. května 2025  
 
 
Zasedání probíhalo prezenční formou. Maximální počet přítomných členů Sněmu byl 93. 

Zasedání se zúčastnili hosté: 

• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. – vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu  
• doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D. – místopředseda ČKR pro oblast vzdělávání 
• prof. RNDr. Miroslav Lávička, Ph.D. – rektor Západočeské univerzity v Plzni 
• doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. – děkan Fakultě aplikovaných věd ZČU 
• prof. RNDr. Marcela Buchtová, Ph.D. – členka Akademie věd České republiky 
• PaedDr. Jitka Jánošová, MBA – členka Vysokoškolského odborového svazu 
• Ing. Václav Šubrta, LL.M. – předseda výkonného výboru Asociace knihoven vysokých škol   

 
 
Schválený program: 

1. Zahájení   
2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady VŠ (prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.) 
3. Teze nového zákona o vysokých školách (doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D.)  
4. Vystoupení hostů  
5. Zprávy z Ekonomické komise (doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.) 
6. Zprávy z Komise pro etiku ve vědecké a pedagogické práci (Mgr. Tomáš Foltýnek, Ph.D.) 
7. Zprávy z Komise pro vzdělávací činnosti (doc. RNDr. Irena Smolová, Ph.D.) 
8. Zprávy z Komise pro kvalitu vysokých škol a její hodnocení (RNDr. Michal Červinka, Ph.D.) 
9. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Mgr. et Mgr. Tereza Marková) 
10. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů (prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D.) 
11. Různé 

 
 
 
Sněm Rady VŠ se seznámil se zprávami z Užšího předsednictva Rady VŠ a rovněž s tezemi nového 
vysokoškolského zákona, které byly připraveny na základě podnětů členů Sněmu Rady VŠ a projednány 
komisemi Rady VŠ; tyto teze byly předloženy Sněmu Rady VŠ ke schválení. Členům Sněmu Rady VŠ byly dále 
prezentovány informace z  Ekonomické komise, Komise pro etiku ve vědecké a pedagogické práci, Komise pro 
vzdělávací činnost a Komise pro kvalitu vysokých škol a její hodnocení. Sněm Rady VŠ přijal zprávy ze 
Studentské komory Rady VŠ a Fóra předsedů akademických senátů. Podrobné informace budou součástí 
záznamu z jednání Sněmu Rady VŠ. Sněm Rady VŠ přijal následující věcná usnesení. 
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Usnesení Sněmu Rady vysokých škol   
 

Usnesení 
Sněm Rady vysokých škol schvaluje návrh tezí nového zákona o vysokých školách. 
 
 

Usnesení 

Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávu o průběhu aktualizace Vzorového etického kodexu  Rady 
vysokých škol. 

 

Usnesení 

Sněm Rady vysokých škol je rozhořčen množstvím administrativních povinností souvisejících s vykazováním 
čerpání prostředků z OP JAK. Sněm zejména vyjadřuje své znepokojení nad množstvím osobních údajů, včetně 
citlivých, které jsou sbírány o podpořených osobách prostřednictvím Karet účastníka a komplexitou 
následného zpracování těchto dat, které zahrnuje propojování s registry MPSV. Vzhledem  
k deklarovanému účelu, kterým má být “výhradně [...] prokázání řádného a efektivního nakládání  
s [přidělenými finančními] prostředky”, je takový rozsah naprosto neadekvátní a dle názoru Sněmu se jedná  
o administrativní šikanu příjemců poskytovatelem. 

 
Sněm Rady vysokých škol vyzývá MŠMT, aby upustilo od přehnaných administrativních požadavků  
a přistupovalo k příjemcům dotací s důvěrou a respektem. Sněm Rady vysokých škol si uvědomuje nutnost 
hospodárného a účelného nakládání s přidělenými prostředky a v žádném případě nezpochybňuje možnost 
kontroly a případných sankcí, pokud se prokáže neplnění věcných závazků projektu nebo zneužívání 
finančních prostředků. Nechceme však pracovat v atmosféře vzájemné nedůvěry, v níž jako příjemci dotace 
máme pocit, že jsme a priori považováni za podvodníky. 
 

Usnesení 

Sněm Rady vysokých škol si je vědom toho, že akademická obec stále naléhavěji vnímá potřebu považovat 
závažné vědomé prohřešky proti vědeckovýzkumné integritě za zásadní porušení základních principů etiky 
akademické práce, které by mělo být důsledně postihováno. 

Důraz by měl být kladen  na důvěryhodnost akademické reprezentace v oblasti kvality a legitimity 
rozhodovacích procesů ve vysokém školství. 

Sněm Rady vysokých škol vyzývá proto všechny zainteresované aktéry, aby při nominacích na členství v Radě 
Národního akreditačního úřadu pro terciární vzdělávání, stejně jako do dalších odborných, poradních  
a reprezentativních orgánů a funkcí, nominovali výhradně takové akademické pracovníky a pracovnice,  
u nichž nejsou pochybnosti o souladu jejich odborné a profesní činnosti s požadavky na vědecko-výzkumnou 
integritu, a tím přispívali k vytváření prostředí, kde budou etické standardy akademické práce respektovány 
bez ohledu na výslovné právní ukotvení. 
 
 
Kompletní záznam jednání bude k dispozici v členské sekci na www stránkách Rady vysokých škol. 
Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 19. června 2025. 

http://www.radavs.cz/
http://www.radavs.cz/

